

Biography - Ambassador Antonio de Aguiar Patriota Secretary-General of External Relations of Brazil



Ambassador Patriota was born in Rio de Janeiro on April 27, 1954. After having earned a diploma in Philosophy from the University of Geneva, he went on to graduate in 1979 from Brazil's diplomatic academy, the Rio Branco Institute. At the Brazilian Ministry of Foreign Relations, in Brasília, he worked as an Advisor to the Head of the United Nations Division from 1980 to 1982, as an Advisor to the Secretary General for Political Affairs from 1990 to 1992, and as the Deputy Diplomatic Advisor to the President of Brazil from 1992 to 1994.

Overseas, he served as a member of Brazil's Permanent Mission to the International Organizations in Geneva, from 1983 to 1986, as Political Counsellor at the Brazilian Embassy in Beijing from 1987 to 1988, as Head of the Economic Section of the Brazilian Embassy in Caracas from 1988 to 1990, and as a Political Counsellor at Brazil's Permanent Mission to the United Nations, in New York, from 1994 to 1999. He was a member of Brazil's Delegation to the U.N. Security Council in 1995 and from 1998 to 1999. He served as Minister Counsellor at Brazil's Permanent Mission to the International Organizations in Geneva from 1999 to 2003. During the last two years of this posting, he served as Brazil's Deputy Permanent Representative to the World Trade Organization.

Upon his return to Brasília, he served as Secretary for Diplomatic Planning in the Office of the Minister of Foreign Relations. He was promoted to the rank of Ambassador in December 2003 and served as Chief of Staff to the Minister of Foreign Relations, Ambassador Celso Amorim, from May 2004 through May 2005. Prior to his appointment as Brazilian Ambassador to the United States in February 2007, he served as Under Secretary General for Political Affairs at the Ministry of Foreign Relations. In October 2009, Ambassador Patriota was appointed Brazil's Secretary General of External Relations.

His thesis for the Advanced Studies Course at the Rio Branco Institute was published in 1998 by the Alexandre de Gusmão Foundation (FUNAG) with the title "The Security Council After the Gulf War: articulating a new paradigm for collective security." Ambassador Patriota is married to Tania Cooper Patriota and they have two sons, Miguel and Thomas.

Biographie - L'ambassadeur Antonio de Aguiar Patriota Secrétaire général des Relations extérieures du Brésil



L'ambassadeur Patriota est né à Rio de Janeiro le 27 avril 1954. Après avoir obtenu un diplôme en philosophie de l'Université de Genève, il a obtenu son diplôme en 1979 de l'Institut Rio Branco, l'académie diplomatique du Brésil. Au Ministère brésilien des relations extérieures, à Brasilia, il a travaillé comme conseiller auprès du Chef de la Division des Nations Unies (1980 à 1982), en tant que conseiller auprès du Secrétaire général adjoint aux Affaires politiques (1990 à 1992), et en tant que conseiller diplomatique adjoint au Président du Brésil de 1992 à 1994.

À l'étranger, il était membre de la Mission permanente du Brésil auprès des organisations internationales à Genève (1983 à 1986), conseiller politique à l'ambassade du Brésil à Beijing (1987 à 1988), chef de la section économique de l'Ambassade du Brésil à Caracas (1988 à 1990), et conseiller politique à la mission permanente du Brésil auprès des Nations Unies, à New York (1994 à 1999). Il a été membre de la délégation brésilienne au Conseil de sécurité des Nations unies en 1995 et de 1998 à 1999. Il a été ministre conseiller à la Mission permanente du Brésil auprès des organisations internationales à Genève (1999 à 2003). Au cours des deux dernières années de cette affectation, il a été Représentant permanent adjoint du Brésil à l'Organisation mondiale du commerce.

À son retour à Brasilia, il a occupé le poste de secrétaire de planification diplomatique dans le Cabinet du ministre des Relations extérieures. Il a été promu au rang d'ambassadeur en Décembre 2003 et a été chef de cabinet du ministre des Affaires étrangères, l'Ambassadeur Celso Amorim, de mai 2004 à mai 2005. Avant d'être nommé ambassadeur du Brésil aux États-Unis en février 2007, il était sous-secrétaire général aux Affaires politiques au ministère des relations extérieures. En octobre 2009, l'Ambassadeur Patriota a été nommé Secrétaire général des relations extérieures du Brésil.

Sa thèse pour le cours d'études supérieures à l'Institut Rio Branco a été publiée en 1998 par la Fondation Alexandre de Gusmão (FUNAG) avec le titre "Le Conseil de sécurité après la guerre du Golfe: L'articulation d'un nouveau paradigme pour la sécurité collective." L'ambassadeur Patriota est marié à Tania Cooper Patriota et ils ont deux fils, Miguel et Thomas.